
BR.0002.3.2011  

P R O T O K Ó Ł  NR   V/11 
Z V SESJI RADY GMINY STARE BABICE 

która odbyła się w  dniu 7 kwietnia 2011r.  
 

 

Miejsce obrad: Sala Konferencyjna w Urzędzie Gminy Stare 

Babice ul. Rynek 21 

Przewodniczący obrad: Przewodniczący Rady Gminy Henryk Kuncewicz   

Rozpoczęcie obrad:  godz. 15:00 

Zakończenie obrad: godz. 16:50 

Stan radnych:  15 

Obecnych na sesji:  14 (nieobecny radny Tomasz Szuba)  

 

W sesji uczestniczyli: 
1. Krzysztof Turek      Wójt Gminy 

2. Marcin Zając    Zastępca Wójta 

3. Wiesława Wojtachnio   Sekretarz Gminy  

4. Adolf Jarkowiec     Kierownik Zespołu Obsługi Finansowej  

5. Kazimierz Steć    Kierownik Referatu Planowania Przestrzennego 

6. Agata Zawadzka-Kowalska  Radca Prawny 

7. Radni, sołtysi, goście   wg listy obecności  

 
1. Otwarcie sesji. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Henryk Kuncewicz otworzył obrady V sesji Rady Gminy Stare 

Babice, stwierdzając iż w sesji uczestniczy 12 radnych, co stanowi quorum, przy którym rada 

gminy może obradować i podejmować uchwały. 

Powitał gości, sołtysów i radnych.  

 
Następnie Przewodniczący Rady gminy poinformował, że w dniu 6 kwietnia 2011r. wpłynął 

do niego wniosek Wójta Gminy o zwołanie sesji Rady Gminy w sprawie podjęcia uchwał: 

- w sprawie wysokości opłat za świadczenia udzielane przez publiczne przedszkola 

prowadzone przez Gminę Stare Babice   

- w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi 

Kwirynów, Stare Babice, Janów i Klaudyn   

Odczytał wniosek Wójta, wniosek Wójta ma następującą treść: 

„Działając na podstawie art.20 ust.3 ustawy o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2001r Nr 142, 
poz.1591 ze zm.) zgłaszam wniosek o zwołanie w trybie pilnym  sesji Rady Gminy w sprawach: 
1) podjęcia uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za świadczenia udzielane przez publiczne 

przedszkola prowadzone przez  Gminę Stare Babice, 
2) podjęcia uchwały w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego wsi Kwirynów, Stare Babice, Janów i Klaudyn. 
Uzasadnienie 

ad.1 
W dniu 31 marca 2011r na sesji projekt uchwały  w sprawie ustalenia wysokości opłat za świadczenia 
udzielane przez publiczne przedszkola prowadzone przez  Gminę Stare Babice, został zdjęty z 
porządku obrad i skierowany pod obrady merytorycznej Komisji, która na posiedzeniu w dniu 5 
kwietnia br zajęła się ponownie projektem uchwały i wypracowała stanowisko w tej sprawie. 
ad.2 
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Przedmiotem uchwały jest miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego wsi Kwirynów, Stare 
Babice, Janów i Klaudyn. Podstawowym powodem możliwie szybkiego uchwalenia tego planu 
miejscowego jest potrzeba wejścia w życie nowego planu w odniesieniu do Składowiska Radiowo we 
wsi Klaudyn. Brak nowego planu wstrzymywał prace projektowe rekultywacji składowiska w formie 
pożądanej przez Gminę czyli z torem zjazdowym narciarskim. Dolna część tego toru narciarskiego 
wymaga usytuowania w obrębie kompleksu leśnego – Las Bemowski. Wymagało to zgody Ministra 
Środowiska, co zostało uzyskane. 
Uchwalenia planu umożliwi: 
1) wydanie decyzji o uwarunkowaniach środowiskowych do dalszej rekultywacji składowiska,  
2) przedłużenie pozwolenia zintegrowanego na działanie składowiska, 
3) opracowanie projektu budowlanego składowiska i uzyskanie pozwolenia na budowę, 
4) zakończenie kształtowania bryły składowiska i urządzenie 30-metrowej szerokości toru 

zjazdowego, 
5) wszystkim właścicielom działek budowlanych prowadzenie inwestycji i szybkie załatwienie 

wszelkich formalności z tym związanych.”  

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że zgodnie ze Statutem Gminy zobowiązany był 

zwołać sesję nie później niż w ciągu 7 dni od dnia złożenia wniosku.  Radni otrzymali wraz z 

zawiadomieniem na sesję projekty uchwał z uzasadnieniem. 

 
2. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wysokości opłat za świadczenia udzielane 

przez publiczne przedszkola prowadzone przez Gminę Stare Babice. 
 
Przewodniczący rady gminy poinformował, że projekt uchwały został szczegółowo 

omówiony na posiedzeniu Komisji Oświaty, Spraw Społecznych Kultury i Kultury Fizycznej. Na 

posiedzeniu ustalono stawkę w wysokości 2,60zł za godzinę korzystania dziecka ze świadczeń 

przekraczających podstawę programową wychowania przedszkolnego. Spytał czy są pytania 

do projektu uchwały. 

 

Radna J. Maj-Kowalska poinformowała, że pojawiła się wątpliwość czy do tej pory była 

różnica w płatnościach w zależności od uczęszczania dzieci w konkretnych godzinach, czy 

była jedna opłata.  

 

Kierownik Zespołu Obsługi Finansowej A. Jarkowiec odpowiedział, że dotychczas była 

opłata stała, ustalana przez Radę Gminy, należało ją wnosić niezależnie czy dziecko 

uczęszczało do przedszkola czy było nieobecne.  

 

Radna J. Maj-Kowalska poinformowała, że radny Wiśniewski zgłosił uwagę, że przy stawce 

2,60zł i przebywaniu dziecka przez 6 godzin ponad postawę programową  dla rodziców 

będzie znaczna podwyżka w koszcie przedszkola, ze 160zł do prawie 340zł.  

 

Radna B. Skrońska zwróciła uwagę, że w przypadku pobytu dziecka przez 8 godzin  

w przedszkolu stawki są porównywalne, dzieci które przebywają w przedszkolu dłużej jest 

niewiele.  

 

Radna J. Maj-Kowalska poinformowała, że nie jest przeciwko ustaleniu kwoty a jej pytania  

mają na celu wyjaśnienie dla pana Tadeusza Wiśniewskiego. Dodała, że przy pobycie 8 

godzin 3 godziny są ponadnormatywne, a opłata nie jest rażąco wysoka.  
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Jeżeli pozostali radni zgadzają się z ustaloną na komisji stawką poprosiła o przegłosowanie 

projektu uchwały.   

 

Przewodniczący Rady Gminy wniósł o nieodczytywanie § 1 – 6 i uzasadnienia do projektu 

uchwały i poddał swój wniosek pod głosowanie. 

 

Wniosek został przyjęty w głosowaniu jawnym, 11 głosami „za”, przy obecności 12 radnych 

(1 radny nie brał udziału w głosowania).   

 

Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 

Uchwała Nr   V/32/11 - w sprawie ustalenia opłat za świadczenia udzielane 

przez publiczne przedszkola prowadzone przez Gminę 

Stare Babice  

- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu, przy obecności 12 radnych  

 
3. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego wsi Kwirynów, Stare Babice, Janów i Klaudyn   
 
Przewodniczący rady gminy poinformował, że projekt planu zostanie przedstawiony przez 

Kierownika Referatu Planowania Przestrzennego oraz autorki. 

 

Wójt uzasadnił swój wniosek o zwołanie sesji: 

- 2,5 roku temu Rada Gminy podjęła uchwałę o przystąpieniu do tzw. aktualizacji 

wszystkich planów zagospodarowania przestrzennego gminy, 

- założeniem było uchwalenie aktualizacji jedną uchwałą, zakładano że prace te potrwają 

krócej, 

- na obecnym etapie nie można uchwalić jednocześnie wszystkich planów, ponieważ nie 

ma decyzji Ministra Rolnictwa na zmianę przeznaczenie gruntów rolnych, szczególnie w 

Zielonkach, wniosek o zgodę został złożony w sierpniu ubiegłego roku, jesienią od 

Ministra wpłynęła informacja że nie jest on w stanie rozpatrzeć wystąpienia w trybie 

ustawowym i zostanie to rozpatrzone do końca pierwszego kwartału, nadal zgody nie 

ma, 

- w międzyczasie okazało się, że z ustaleń nowego planu chce skorzystać MPO – operator 

wysypiska w Klaudynie, rekultywacja w fazie końcowej ma przebiegać w sposób 

umożliwiający ukształtowanie bryły wysypiska i innych rozwiązań technicznych, które 

zostały narzucone MPO, gdyby MPO wykonało rekultywację w minimalnym zakresie to 

gmina musiałaby ponieść znaczne nakłady aby uzyskać bryłę do celów rekreacji i sportu, 

- w interesie gminy jest aby MPO wykonało, w ramach dobrej współpracy, część prac 

nieodpłatnie, MPO ma określone terminy przeprowadzenia procedur m.in. uzyskania 

decyzji środowiskowej, dlatego uzasadnione jest wydzielenie fragmentu gminy, na 

którym znajduje się wysypisko i uchwalenie aktualizacji planu.  

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że po przedstawieniu planu ogłosi przerwę w 

celu zapoznania się przez radnych z rysunkiem planu. Po przerwie odbędzie się dyskusja nad 

projektem uchwały.  
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Kierownik Referatu Planowania Przestrzennego K. Steć omówił projekt planu, informując, 

że:  

- plan przedstawiony pod obrady Rady Gminy jest wynikiem dokonanej w 2007 roku oceny 

aktualności planów miejscowych, przyjętej uchwałą z dnia 29 marca 2007r.  

- pierwsza próba wprowadzenia zmian zakończyła się niepowodzeniem, gdyż po 

kontaktach z Urzędem Wojewódzkim okazało się, że obowiązujące w gminie plany 

zostały uchwalone w czasie kiedy nie było przepisów dotyczących zawartości planu, plany 

nie były sporządzone techniką cyfrową, 

- 25 września 2008r. uchwały Rady Gminy uległy reasumpcji i została otwarta formuła 

zmiany planu, która miała uwzględniać również wnioski mieszkańców, z zastrzeżeniem 

nie dokonywania zmian na terenach rolnych i leśnych, 

- projekt uchwały pokrywa się z obowiązującymi planami i posiada dużo ulepszeń, głównie 

w zakresie układów drogowych  

- granice zmiany planu pokrywają się w całości z uchwałami o przystąpieniu do 

sporządzania planów z września 2008r., 

- omówił, wskazując na mapie,  koncepcję toru narciarskiego, 

- w Klaudynie ustalono przy ul. Krzyżanowskiego lokalny cel publiczny, grunt obecnie jest 

Skarbu Państwa w zarządzie powiatu, ponadto teren zarządzany przez resort obrony 

ustanowiono celem publicznym, 

- z planu wyłączono terem Klaudyna dla które zatwierdzono nowy plan jesienią,   

Następnie omówił uwagi, które wpłynęły do projektu planu, których Wójt nie uwzględnił, 

jednocześnie informując, że każda uwaga musi być przegłosowana przez Radę Gminy 

oddzielnie.  

Do projektu planu wpłynęło 6 uwag, przedmiot każdej uwagi został wskazany na rysunku 

planu: 

- uwaga nr 1 – Wyższej Szkoły Ekologii i Zarządzania – dotyczy przedłużenia drogi 

dojazdowej gminnej na działki nr ew. 39 i 47 w Klaudynie, gdyż tereny, których 

właścicielem jest szkoła są rozdzielone jedną działką, w celu urządzenia dojazdu do 

budynków szkoły i przyszłej hali widowiskowej, uwaga rozpatrzona negatywnie ponieważ 

szkoła ma możliwość scalić posiadany teren lub porozumieć się z właścicielami sąsiednich 

działek i wybudować drogę wewnętrzną, w interesie gminy nie leży usytuowanie tam 

drogi gminnej, treść uwagi - „Po zapoznaniu się w dniu 03.08.2010r, z projektem 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi Klaudyn, zwracam się z 

uprzejmą prośbą o dokonanie korekty planu w zakresie projektowanej drogi gminnej na 

działkach nr ew. 43/1 i 43/2. Proponuję przedłużenie tej drogi o około 5,5m i szerokości 

1,5 m na terenie działki nr ew. 39 z przedłużeniem do granicy działki 42/1. (…) W obecnej 

fazie projektu miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wjazd na odcinku 

graniczącym z działką nr ew. 39 wynosi tylko 3,3m i nie zapewniałby dogodnego wjazdu 

samochodów ciężarowych i pojazdów specjalistycznych (…).  Ponadto przedłużenie w/w 

drogi po terenie działek nr ew. 39 i 47 do granicy z działką nr ew. 42/1 umożliwi 

swobodny wjazd na teren działek nr 47 i 42/1 oraz wykonanie manewru zawrócenia i 

wyjazdu do ul. Klaudyńskiej. Nadmieniam, że w powyższej sprawie przedłużenia tej drogi 

występowaliśmy pisemnie.” – uwaga nie została uwzględniona, ponieważ plan dopuszcza 

dodatkowe drogi wewnętrzne.  

- kolejna uwaga dotyczy wsi Stare Babice Kancelaria Adwokacja w imieniu właściciela 

dwóch działek wnosi uwagę o zmianę przeznaczenia na cele budowlane, uwaga 
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nieuwzględniona ponieważ  jest sprzeczna z uchwałą o przystąpieniu do sporządzania 

planu, dla tego terenu ma być opracowywane w przyszłości plan miejscowy  

- uwaga nr 2 dotyczy działki nr ew. 132/5 w Starych Babicach, właściciel wystąpił o 

zabudowę zagrodową, uwaga nieuwzględniona ponieważ nie ma miejsca na siedlisko 

rolnicze z uwagi na linię energetyczną i jej strefę bezpieczeństwa,    

- uwaga nr 3 państwa Rogozińskich dotyczy likwidacji części drogi łączącej ul. Wagnera i ul. 

Karłowicza w Klaudynie, uwagę takiej samej treści złożyli właściciele działki sąsiedniej, 

jednak większość właścicieli chce zachować tę część drogi, treść uwagi nr 3 „Ponownie 

zwracamy się z prośbą o dokonanie zmian w planie zagospodarowania przestrzennego 

wsi Klaudyn. Występujemy o likwidacje części drogi łączącej ulice Wagnera i Karłowicza 

przy działkach nr 899/3 i 900”. Wójt rozpatrując uwagę uznał, że droga ta jest niezbędna 

do obsługi obszaru , uwaga nieuwzględniona.  

- uwaga nr 4 Państwa Katarzyny i Piotra Adameczek uwaga jak poprzedników, 

uzasadnienie nieuwzględnienia uwagi jak w poprzednim punkcie.  

- uwaga nr 5 Państwa Mieszkowskich  dotycząca wyznaczenia drogi gminnej na działce nr 

ew. 613/1, podczas oceny aktualności planów w 2007r. Pan Mieszkowski zgłosił wniosek 

o likwidację drogi, co zostało uwzględnione, w trakcie sporządzania planu wystąpił aby ta 

droga była drogą gminną, uwaga nie została uwzględniona, stwierdzono że droga jest 

niepotrzebna, a Pan Mieszkowski na terenach prywatnych może wydzielać własne drogi      

 

Radni zapoznali się z rysunkiem planu  

 

Radny D. Sobczak przyjmuje uzasadnienie odrzucenia uwag. Zastanawia się czy w dyskusji na 

ten temat nie powinni uczestniczyć autorzy uwag.  

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że wnioskodawcy mieli czas na wypowiedzenie 

się na temat planu, a jeśli Rada Gminy uwzględni którąś z uwag to plan nie może być 

uchwalony i powróci do dalszego procedowania.  

 

Wójt stwierdził, że zainteresowani znają jego stanowisko. W BIP-ie jest zarządzenie 

odrzucające uwagi od dawna a nikt drogi do uczestnictwa w sesji nie zamyka.  

 

Radny A. Kotwicki zacytował zapis § 9 pkt. 8 wpisano „zakaz nadsypywania pojedynczych 

działek za wyjątkiem pasów terenu szerokości 3 metrów przylegających bezpośrednio do 

ścian budynków”, ponadto w jednym z punktów jest mowa o minimalnej powierzchni działki 

– 600m
2
, jeśli na takiej działce usytuowany zostanie do o pow. 100m

2
 i otoczy pasem 10m to 

sięgnie to połowy gruntu i będzie wynikać z tego, że połowa działki się podniesie. Spytał czy 

taki zapis był w poprzednim planie.   
 

Kierownik Referatu Planowania Przestrzennego K. Steć odpowiedział, że zapis ten jest w 

celach dyscyplinujących, gdyby jego nie było to starosta mógłby zatwierdzić  nadsypywanie 

całej działki, a Klaudyn jest położony na gruntach mokrych, o wysokim poziomie wód 

gruntowych i umożliwi to prowadzenie procesu inwestycyjnego. Działki 600m
2
 mogą nie 

wystąpić na terenie całego planu, gdyż dotyczy to obszarów scaleniowych – lepiej zostawić 

właścicielowi działkę o powierzchni takiej jak miał przed scaleniem gdyż wielkim problemem 

niekiedy stają się rozliczenia finansowe.   
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Radny A. Kotwicki spytał czy zapisy w planie dotyczące ogrodzeń oznaczają zakaz budowy 

klinkierowych ogrodzeń w Klaudynie.  

 

Kierownik Referatu Planowania Przestrzennego K. Steć poinformował, że zapis  

o ogrodzeniach był we wcześniejszych planach, ogrodzenia pełne są dopuszczone  

ale w podmurówkach muszą być otwory. Jest to wymóg zgłoszony przez Regionalnego 

Dyrektora Ochrony Przyrody.  

   

Radny L. Poborczyk uważa, że powinien być wymóg budowy ażurowych ogrodzeń przy 

skrzyżowaniach dróg, co zwiększy bezpieczeństwo. Zastanawia się czy nie ograniczyć 

wysokości nadsypywania, istniejące budynki są na jakimś poziomie i powstanie każdego 

nowego budynku powoduje wyższe podsypanie. Zwrócił uwagę, że w Klaudynie ulicę 

Mozarta zalewa woda z posesji i dopóki droga nie będzie podniesiona będzie zalewało ulicę.   

  

Radny A. Kotwicki zacytował punkt dotyczący ogrodzeń § 8 pkt 9 lit. b: „ogrodzenie powinno 

być ażurowe, bez podmurówki, z zastosowaniem fundamentów punktowych lub z 

podmurówką nie wystającą ponad powierzchnię terenu, przy jednoczesnym zachowaniu 

prześwitów pomiędzy podmurówką a pozostałymi częściami ogrodzenia szerokości minimum 

10 cm lub pozostawieniem w cokole ogrodzenia prześwitu na poziomie gruntu o szerokości 

minimum 10cm w każdym przęśle, jako przejścia dla drobnych przedstawicieli fauny, w 

szczególności płazów, gadów i drobnych ssaków” 

 

Kierownik Referatu Planowania Przestrzennego K. Steć poinformował, że zapis ten jest 

wynikiem wniosku Regionalnego Dyrektora Ochrony Przyrody.   

 

Następnie Kierownik Referatu Planowania Przestrzennego K. Steć zgłosił autopoprawkę do 

projektu uchwały polegająca na wykreśleniu na ostatniej stronie uchwały punktu 1 o treści 

„parametry i wskaźniki kształtowania zabudowy oraz zagospodarowania terenu ustalone w 

przepisach szczegółowych planu”.    

 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie zgłoszoną autopoprawkę.  

 

Autopoprawka została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności  

13 radnych.  

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie nieuwzględnione przez 

Wójta uwagi wniesione do wyłożonego do publicznego wglądu projektu miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego:  

 

Uwaga nr 1 – Wyższej Szkoły Ekologii i Zarządzania – wniosek o przedłużenie drogi 

dojazdowej gminnej na dz. 39 i dz. 47 – uwaga nieuwzględniona przez Wójta  

 

Uwaga została nieuwzględniona przez Radę Gminy w głosowaniu jawnym (12 głosów „za”, 

nieuwzględnieniem, przy 1 głosie „wstrzymującym się”, przy obecności 13 radnych).  

 

Uwaga nr 2 – Pana Bogumiła Skulskiego – wniosek o dodatkową zabudowę siedliskową dz. 

132/5 – uwaga nieuwzględniona przez Wójta  
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Uwaga została nieuwzględniona przez Radę Gminy w głosowaniu jawnym (13 głosów „za” 

nieuwzględnieniem, przy obecności 13 radnych).  

 

Uwaga nr 3 – Państwa Janinę i Kazimierza Rogozińskich i Pana Pawła Rogozińskiego – 

wniosek o likwidację części drogi łączącej ul. Wagnera i ul. Karłowicza przy dz. 899/3 i dz. 900  

– uwaga nieuwzględniona przez Wójta  

 

Uwaga została nieuwzględniona przez Radę Gminy w głosowaniu jawnym (13 głosów  „za” 

nieuwzględnieniem, przy obecności 13 radnych).  

 

Uwaga nr 4 – Państwa Katarzyny i Piotra Adameczek – wniosek o likwidację drogi łączącej ul. 

Wagnera i ul. Karłowicza przy na dz. 926  – uwaga nieuwzględniona przez Wójta  

 

Uwaga została nieuwzględniona przez Radę Gminy w głosowaniu jawnym (12 głosów  „za” 

nieuwzględnieniem, przy obecności 13 radnych).  

 

Uwaga nr 5 – Państwa J. i M. Mieszkowskich – wniosek o wyznaczenie drogi gminnej z dz. 

613/1  – uwaga nieuwzględniona przez Wójta  

 

Uwaga została nieuwzględniona przez Radę Gminy w głosowaniu jawnym (13 głosów „za” 

nieuwzględnieniem, przy obecności 13 radnych).  

 

Uwaga nr 6 – Kancelarii Adwokackiej – wniosek o umożliwienie zabudowy mieszkaniowej na 

terenie leśnym na dz. 33 i dz. 36, gdyż obie działki położone są w miejscu istniejącej  

zabudowy  – uwaga nieuwzględniona przez Wójta  

 

Uwaga została nieuwzględniona przez Radę Gminy w głosowaniu jawnym (12 głosów „za” 

nieuwzględnieniem, przy 1 głosie „wstrzymującym”, przy obecności 13 radnych).  

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy złożył wniosek o nieodczytywanie § 1-36, 

załączników i uzasadnienie do projektu uchwały i poddał swój wniosek pod głosowanie.  

 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu jawnym, przy obecności 13 radnych.  

 
Przewodniczący rady gminy przedstawił projekt uchwały pod głosowanie 

Uchwała Nr   V/33/11 - w sprawie uchwalenia zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego wsi Kwirynów, 

Stare Babice, Janów i Klaudyn  

- podjęta została jednogłośnie w głosowaniu, przy obecności 13 radnych  
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4. Zakończenie obrad 
 
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził wyczerpanie porządku obrad i ogłosił zamknięcie V 

sesji Rady Gminy Stare Babice. 

 
 WICEPRZEWODNICZĄCY PRZEWODNICZĄCY 

 RADY GMINY RADY GMINY 

 

 Adam KOTWICKI Henryk KUNCEWICZ  

 
 

Protokół sporządziła  

A. Błażejewska   

 

 
 


